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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    

Výbor pro rodinnou politiku a sociální 
oblast ZHMP 

 

ZÁPIS z 6. jednání 

Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP konaného dne 14. 11. 2023 ve 13:00 hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 

Přítomni: Mgr. Pavel Mareš, PhDr. Daniela Rázková, Mgr. Lenka Vedralová, Mgr. Zuzana  Freitas Lopesová, Pavel 
Zelenka, MgA. Kamila Matějková, Mgr. Pavla Karmelitová, Mgr. Petra Lysková  

Omluveni: Mgr. Vladimíra Ludková, Ing. Hana Jandová, Mgr. Marta Gellová, Magdalena Valdmanová, Mgr. Nikol  
Marhounová  

Nepřítomni: Mgr. Josef Nerušil  

Hosté: Dle prezenční listiny Výboru ze dne 14.11.2023,    

Jednání řídil: Mgr. Pavel Mareš, předseda Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP      
 

Text zahájení: 

Pan předseda Pavel Mareš představil přítomné hosty 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Volba ověřovatele zápisu z jednání VRPS ZHMP 

3. Schválení programu jednání VRPS ZHMP 

4. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání VRPS ZHMP dne 17.10.2023 

5. k záměru odboru investičního MHMP na realizaci veřejné zakázky "Stavba č. 44119 Palata II - výstavba 

budovy; zhotovitel II" 

6. Představení činnosti Centra sociálních služeb Praha 

7. Představení činnosti Diakonie Praha 

8. Analýza dobrovolnictví v HMP 

9. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

Pan předseda Pavel Mareš představil přítomné hosty 

2. Volba ověřovatele zápisu z jednání VRPS ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP 
Ověřovatelkou zápisu byla zvolena paní Mgr. Kamila Matějková 

Usnesení č. U-VRPS-0038 
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Výbor pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

ověřovatele zápisu z jednání Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast Zastupitelstva hl. m. Prahy dne 
14.11.2023 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Schválení programu jednání VRPS ZHMP 

Předkladatel: předseda Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP 

Usnesení č. U-VRPS-0039 

Výbor pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

program jednání Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast Zastupitelstva h. m. Prahy dne 14.11.2023 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání VRPS ZHMP dne 17.10.2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP 

Usnesení č. U-VRPS-0040 

Výbor pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

zápis z říjnového jednání Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast Zastupitelstva hl. m. Prahy 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. k záměru odboru investičního MHMP na realizaci veřejné zakázky "Stavba č. 44119 Palata II - výstavba 

budovy; zhotovitel II" 

Předkladatel: předseda Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP 
Úvodní slovo přednesla náměstkyně primátora paní Ing. Alexandra Udženija (host). 
 
Do diskuze se přihlásili: 
Kamila Matějková (členka) s dotazem jaké podobné projekty připravují na městských částech, zda má MHMP 
zmonitorováno a zda by nešlo zaslat žádost s tímto dotazem na městské části.  
Alexandra Udženija (host) ujistila, že školství a sociální záležitosti v rámci městských částí jsou pro všechny priorita, 
HMP podporuje městské části a jejich projekty (například domovy pro seniory, DPS, sociální bydlení pro seniory). 
Souhlasí s vytvořením aktuálního přehledu připravovaných projektů městských částí.  
Pavel Uhlík (host) uvedl, že sociální odbor tuto problematiku sleduje, MHMP má schválenou metodiku a v rámci 
monitoringu nevyplývá, že by některá z městských částí měla připraven jakýkoliv projekt většího rozsahu.  
Pavel Zelenka (člen) vznesl prosbu směrem k paní náměstkyni, ohledně informování připravovaných projektů. 
 
Záměr výstavby představil pan ředitel Ing. Jiří Procházka (host), informace doplnil Ing.arch. Tomáš Veselý, zástupce 
ředitele Magistrátu pro sekci rozhodování o území, pověřený řízením odboru investičního (host).  
 
Příloha č. 1 Prezentace PALATA II 
 
Do diskuze se přihlásili: 
Pavel Mareš (předseda) shrnul tři témata: financování projektu, zda jsou v Praze podobná zařízení a platné stavební 
povolení. 
Zuzana Freitas Lopesová (členka) vznesla dotaz ohledně ceny za lůžko. Pan ředitel Procházka (host) odůvodnil tyto 
náklady. Pan ředitel Veselý (host) doplnil, že se jedná o poskytování komplexních služeb, které se odrazily na ceně za 
lůžko.  
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Daniela Rázková (členka) vznesla dotaz na pořadník a kdo bude rozhodovat o umístění klientů. Ředitel Procházka 
(host) uvedl, že v současné době neexistuje pořadník, protože služba v tuto chvíli není registrována. O umístění 
klientů bude rozhodovat poskytovatel služby, což vychází ze zákona o sociálních službách.  
Proběhla debata mezi Zuzanou Freitas Lopesovou (členka), Kamilou Matějkovou (členka), Tomášem Veselým (host), 
Jiřím Procházkou (host),Pavlem Marešem (předseda), Lenka Vedralová (členka), ohledně rozpočtu za záměr výstavby 
PALATA II.  
Další diskuzní příspěvek: Eva Horáková (host) směřovala k panu řediteli Procházkovi (host) dotazy,  
a) zda by něco změnil na projektu PALATA II poté, co jsme zažili pandemii COVID-19; vyjádřila přesvědčení, že 
podobné situace se mohou opakovat, některé země jako Izrael změnily právě proto přístup k pobytovým službám a 
ona sama je v podstatě ráda, že hlavní město Praha má málo pobytových služeb; 
b) požádala o číslo usnesení ZHMP o schválení záměru výstavby nového pavilonu z roku 2015 (o schválení se mluví 
na webu Domova Palata); 
c) zdali je aktuální stavební povolení, pokud to současné vypršelo k 30.10.2023 
Tomáš Veselý (host) sdělil, že podle jeho mínění je stavební povolení platné, MHMP dne 22.9.2023 požádal o 
prodloužení na podatelně stavebního úřadu.  
 
Rovněž Pavla Karmelitová (členka) požádala u dotazu na stavební povolení k výstavbě budovy PALATA II o odpověď. 
Odpověď Tomáš Veselý (host) stavební povolení je platné, dne 22.9.2023 požádal MHMP o prodloužení. Žádost byla 
předána na podatelnu SÚ, č.j. MHMP 1975268/2023. 

 

nepřijato, pro: 4, proti: 0, zdržel se: 3, mimo místnost: 0 

6. Představení činnosti Centra sociálních služeb Praha 

Představení pověřeného pana ředitele Romana Bély z Centra sociálních služeb Praha (host), který stručně představil 
současné aktivity CSSP - zejména zimní opatření, přidělování bytů aj. 
 
Pavel Zelenka (člen) vznesl dotazy, zda byl CSSP navýšen rozpočet s ohledem na přidělování bytů a s jakou personální 
kapacitou pro vyřizování CSSP počítá? K zimním opatřením, zda se podařilo reagovat na situaci ohledně nedostačující 
rezervy kapacity? 
Kamila Matějková (členka)  dotaz na metodiku přidělování bytů, v jakém je stádiu? 
Roman Béla (host) k zimním opatřením - situaci aktivně řeší (kontejnerové městečko v Troji, noclehárna lodi Hermes) 
celková kapacita je cca 600 lůžek. K bytové problematice - odpovídá Markéta Chkheidze (host) CSSP jsou přidělovány 
žádosti z odboru MHMP OBF a CSSP je vyhodnocuje (v tuto chvíli 45 žádostí) dalším krokem je jejich projednávání s 
odborem MHMP OBF a na pracovních skupinách MHMP. V tuto chvíli řešeno stávajícími kapacitami. Metodika ke 
schvalování byla schválena v rámci ZHMP MHMP. Dále CSSP zajišťuje podporu klientům v městských bytech mimo 
režim sociálních služeb (udržení nájmu, minimalizace zadluženosti aj.) 
Pavel Zelenka (člen) upozornil na problematiku nocleháren na lodích (bezbariérovost, zastaralost, cena aj.) 
Markéta Chkheidze (host) o problematice CSSP ví, lodě v tuto chvíli jsou využívané. Roman Béla (host) problematika 
se v budoucnu bude řešit. 
Zuzana Freitas Lopesová (členka) vznesla dotaz k integraci a adaptaci ukrajinských uprchlíků? Roman Béla (host) 
proběhlo jednání s ředitelkou BEZ MHMP. Proběhne schůzka k objektu Zámeček s pracovníky MHMP. 

7. Představení činnosti Diakonie Praha 

Činnost organizace představila paní ředitelka Renata Chmelová.  
 
Příloha č. 2 Prezentace Diakonie Praha  
 
Do diskuze se přihlásili:  
Jarmila Neuwirthová (host) dotaz na možnost rozšíření kapacit denních stacionářů? 
Renata Chmelová (host) ano, v tuto chvíli je požádáno o navýšení kapacity. 

8. Analýza dobrovolnictví v HMP 

Analýzu představili Jakub Fraj, předseda představenstva Rady dětí a mládeže HMP, a Kateřina Karbanová, ředitelka 
Letokruh, z. ú. 
 
Příloha č. 3 Prezentace Analýza dobrovolnictví 
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Do diskuze se přihlásili: Pavel Mareš (předseda), Kateřina Karbanová (host), Jakub Fraj (host), Kamila Matějková 
(členka) , Jakub Fraj (host), Tereza Eichlerová (host), Kamila Matějková (členka), Renata Chmelová (host). 
 
Diskuze proběhla ke grantům rodinné politiky ve vztahu k dobrovolnictví, které se v současné době týkají pouze 
rodin s dětmi. O zařazení cílové skupiny seniorů lze diskutovat v době tvorby dotačních programů, tzn. na jaře 
každého roku.  

9. Různé 

Předseda Výboru otevřel diskuzi k vyjasnění problematiky case managerů.  
 
Do diskuze se přihlásili: Kamila Matějková (členka), Pavel Mareš (předseda) problematika case managementu bude 
zařazena jako samostatný bod na příští jednání VRSP v prosinci (za přizvání Dětí úplňku + Paprsku ze strany 
předsedy); Pavel Uhlík (host) odbor má připravený projektový záměr, jehož jednou z aktivit je vytvoření týmu case 
managerů pod příspěvkovou organizací Dětské centrum Paprsek. Odbor sociálních věcí bude poskytovat součinnost 
zejména v oblasti síťování sociálních služeb a spolupráce s městskými částmi. 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: MgA. Kamila Matějková, členka Výboru pro 
rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP  

Zapsal: Mgr. Petra Lysková, tajemnice Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP   

Mgr. Pavel Mareš 
předseda Výboru pro rodinnou politiku a 

sociální oblast ZHMP 
 
 
 
 
  
  
 


